
 

ALMANYA ENERJİ DÖNÜŞÜMÜNÜN YARATTIĞI 

SORUNLAR 

Thyssenkrupp CEO’su Miguel López, Alman enerji politikalarını ve özellikle enerji 

dönüşümünü (Energiewende) sert bir dille eleştirerek, güneş ve rüzgar enerjisi 

yatırımlarının Almanya'da uzun vadede ekonomik açıdan sürdürülebilir 

olamayacağını ifade etti. FOCUS dergisine verdiği röportajda López, güneş ve rüzgar 

enerjisinin Almanya’da hiçbir zaman rekabetçi hale gelemeyeceğini savundu ve bu 

durumun, coğrafi ve doğal kaynak sınırlamalarından kaynaklandığını açıkladı. Ona 

göre, yeşil enerjinin maliyet açısından rekabetçi olabilmesi için üretimin İskandinav 

ülkeleri veya İber Yarımadası gibi yerlerde yoğunlaştırılması gerekiyor. Bu bölgeler, 

bol su kaynakları, güçlü rüzgar akımları ve geniş alanlar sayesinde yeşil enerji üretimi 

için çok daha elverişli bir altyapıya sahip. Almanya’nın ise bu tür coğrafi avantajlara 

sahip olmadığını belirten López, şu sözleri ekledi: “Norveç ve İsveç gibi ülkelerde 

yeşil enerji maliyetleri her zaman Almanya’dan daha düşük olacaktır. Çünkü bu 

ülkelerde daha fazla doğal kaynak, daha fazla rüzgar ve daha geniş offshore (deniz 

üstü) rüzgar santrali alanları bulunmaktadır. Almanya’nın ise bu kaynaklara sahip 

olmaması, enerji maliyetlerini sürekli yüksek seviyede tutacaktır.” 

Almanya’da yeşil enerji üretiminin ölçek olarak yeterli düzeye ulaşmasının mümkün 

olmadığını belirten López, bu durumun ekonomik sonuçlarına da dikkat çekti. 

Özellikle Almanya’nın, güneş enerjisine yaptığı yatırımlardan kârlı bir geri dönüş 

beklemesinin hayalci olduğunu belirten CEO, "Solar enerjisi Almanya'da 

matematiksel olarak hiçbir zaman kendini amorti edemez. Rüzgar enerjisi ise, ihtiyaç 

duyulan miktarda rüzgar türbinini hayata geçiremeyeceğimiz için ülkemizde yeterli 

düzeyde üretim sağlayamaz” dedi. 

López, bu açıklamalarının yalnızca kişisel görüşler olmadığını, matematiksel 

verilerle desteklenebileceğini de vurguladı. “Yeşil enerjinin maliyetlerini İsveç, 

Norveç, İber Yarımadası ya da ABD gibi bölgelerdeki maliyetlerle 

karşılaştırdığınızda ve bunu geleceğe projekte ettiğinizde sonuç her zaman aynı: 

Almanya’da bu işin ekonomik anlamda gerçekleşmesi mümkün görünmüyor,” 

diyerek pozisyonunu netleştirdi. 

De-sanayileşme (Sanayileşmeme Tehlikesi) 

Enerji konusundaki eleştirilerinin yanı sıra, Miguel López Almanya’nın sanayi 

politikalarına yönelik ciddi uyarılarda bulundu. Almanya’nın sanayileşmede 

gerileme sürecine girdiğini ifade eden López, bu süreci “de-sanayileşme” olarak 

tanımladı ve bunun Almanya’nın ekonomik gücünü tehdit ettiğini söyledi. “Bu süreç 

çoktan başladı. Almanya, sanayileşmede bir gerileme sürecine girdi ve bu, 

ekonomimiz için büyük bir risk oluşturuyor. Alman ekonomisinin temelini her zaman 

güçlü bir sanayi oluşturdu. Bu yüzden de mevcut duruma bir an önce müdahale 

edilmesi gerekiyor” dedi. López, Alman ekonomisinin halen güçlü sanayi altyapısına 

sahip olduğunu ve kaybın geri döndürülebilir olduğunu belirterek, “Henüz her şey 

bitmiş değil. Ancak, yeniden odaklanmamız ve sanayinin ihtiyaçlarını dikkate 

almamız şart” ifadelerini kullandı. 



Teşvik Politikalarının Rolü 

Miguel López, sanayiye destek konusunda doğrudan sübvansiyonların ve devlet 

yardımlarının yeterli olmadığını dile getirdi. Bunun yerine, Almanya’nın hem 

şirketler hem de çalışanlar için cazip bir ortam yaratması gerektiğini vurguladı. 

López, özellikle diğer ülkelerin başarılı uygulamalarından örnek alınması gerektiğini 

belirtti ve İngiltere’nin başkenti Londra’yı örnek gösterdi. Londra’da çalışanlara 

sunulan vergi avantajlarının büyük bir çekim gücü yarattığını söyleyen López, bu 

modelin Almanya’da da uygulanabileceğini ifade etti: “Londra’daki uygulamalara 

bakarsanız, belirli bir süre boyunca çalışanlara sağlanan vergi avantajları sayesinde 

şehir, nitelikli çalışanlar ve üst düzey vergi mükellefleri için çok çekici hale geldi. Bu 

politika sayesinde İngiltere, finans sektöründe birçok yeni iş fırsatı yarattı. Benzer 

teşviklerin Almanya’da da reel sektör ve sanayi için uygulanabileceğini 

düşünüyorum.” 

López’e göre, Almanya’nın daha rekabetçi bir sanayi politikası oluşturması için 

dünya genelindeki başarılı modelleri incelemesi ve bu modellerden ilham alarak 

kendi sistemini yeniden yapılandırması gerekiyor. Bunun yalnızca şirketler için değil, 

yurt dışından gelen nitelikli çalışanlar için de geçerli olması gerektiğini belirtti. 

“Sanayinin sürdürülebilir bir geleceği olması için, yalnızca şirketler için değil, 

yabancı çalışanlar için de cazip bir ortam yaratmalıyız. Bu şekilde, Almanya’daki 

sanayi yeniden bir büyüme trendine girebilir,” dedi. 

Sonuç 

López’in görüşleri, Almanya’nın enerji ve sanayi politikalarında köklü bir değişikliğe 

gitmesi gerektiğini ortaya koyuyor. Enerji dönüşümü konusunda mevcut yatırımların 

ekonomik açıdan verimli olmadığını ve yeşil enerji üretiminin başka ülkelerden 

sağlanması gerektiğini ifade eden López, aynı zamanda Almanya’nın sanayi 

politikalarını yeniden ele alarak şirketler ve çalışanlar için daha cazip teşvikler 

sunması gerektiğini belirtiyor. Almanya’nın güçlü bir sanayi geçmişine sahip 

olduğunu hatırlatan CEO, doğru politikalarla bu gücün yeniden harekete 

geçirilebileceğini savunuyor. 

 

 

 


